
Motion till riksdagen 

1989/90: Ub528 
av Lars Sundin (fp) 

FörskoJlärarutbildning vid högskolan i Borås 

Trots ett allt större behov av förskollärare har högskolan i Borås ännu inte 
fått tillhaka sin förskollärarlinje. Linjen lades ner i mitten av 1980-talet. Vid 
tre tillfällen har 30 platser utlokaliserats från Göteborgs universitet. 

1984 beslutade riksdagen om nedläggning av förskollärarlinjen i Borås. 
Beslutet grundade sig pa prognoser som pekade på en ökande arbetslöshet 
bland för kollärare. Utvecklingen gick emellertid åt ett annat håll. och istäl
let har vi fatt en brist på förskollärare både i sjuhäradsbygden och i övriga 
landet. Detta har varit en av anledningarna till att det nu är stora svårigheter 
att klara utbyggnaden av barnomsorgen. Det är svårt att upprätthålla en fun
gerande vidareutbildning av redan anställd personal och det är mycket svårt 
att hitta kompetenta ersiittare vid franvaro. 

I hög kolans i Borås anslagsframställning (AF) 1990/91 beräknas behovet 
av förskollärare och fritidspedagoger i sjuhäradsbygden uppgå till 350-400 
de närmaste åren. Totalt i Älv�borgs län beräknas behovet vara 800. 

Att intre set är stort för utbildningsplatser i Borås visar det höga antalet 
sökande till de 30 platserna. Mellan fyra och sju sökande slåss om varje plats. 
Antagningsgränserna ligger därför högt. 4.5 poäng krävs t.ex. i kvotgrupp 
D l. Antagningsgränserna är dc högsta i landet vad gäller förskollärarutbild
ning. 

Ett aterupprättande av förskollärarlinjen vid högskolan i Borås skulle en
dast kräva marginella kostnad�ökningar i form av viss administration. Detta 
beror på att ändamålsenliga lokaler. med bl.a. välutrustade rytmik- och 
slöjd alar redan finns. Flera av de kompetenta lärarna. sedan förskollärar
linjens tid. är fortfarande knutna till hög kolan. Dessa skulle omedelbart fin
nas tillgängliga och på så vi� finns redan idag en stor del av erforderlig perso
nal och ändamålsenliga lokaler. 

Högskolans administrativa service är sedan tidigare anpassad till de krav 
förskollärarlinjen ställer. med bl.a. ett mycket gott samarbete med praktik
institutioner. Det finns ocksa ett unikt samarbete med bibliotekshögskolan. 
som ger de studerande ett bra stöd för de självständiga studier som numera 
utgör en så central del av förskollärarutbildningen. 

Ett återinförande av förskollärarlinjcn vid högskolan i Borås skulle dess
utom ge bygden viktiga bieffekter. Genom att ställa praktikplatser till förfo-
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gan de får förskolor i sjuhäradsbygden nya impulser i utbyte. Man far en 

tändig fortbildning och personalutveckling. 

En förskollärarlinje vid högskolan i Borås med 60 nybörjarplat�er �kulle 

på kort tid förbättra barnom�orgssituationen i omradet mycket po�itivt. 

Hemställan 

Med hänvisning till det anförda hem tälls 

l. att riksdagen som sin mening ger regeringen till k�inna vad i mo

tionen anförts om en lokalisering av 60 utbildningsplat�cr till en för

skollärarlinje i Borå . 

2. att riksdagen som sin mening ger regeringen till känna vad i mo

tionen anförts om att högskolan i Borå� skall ges ansvar för för�kollä

rarlinjen i Borås. 

Stockholm den 22 januari 1990 

Lars Sundin (fp) 

Mot. 1989/90 

Uh528 
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